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Forslag til lov om ændring af lov om ophævelse 
af dobbeltbeskatning i forbindelse med regule- 
ring af forbundne foretagenders overskud 
(EU-voldgiftskonventionen). (Udvidelse med 
Finland, Sverige og Østrig). 
(Lovforslag nr. L 187). 

Forslag til lov om ændring af forskellige skatte- 
love. (Fratrædelsesgodtgørelser, udlodning til 
ægtefælle, overførsel fra midlertidige konti samt 
invalideforsikringer). 
(Lovforslag nr. L 188). 

Forslag til lov om ændring af lov om afgift af øl, 
vin og frugtvin m.m. og lov om afgift af spiritus 
m.m. (Forhøjelse af afgiften af øl, vin og frugtvin 
m.m. og omlægning af afgiften af spiritus m.m.). 
(Lovforslag nr. L 189). 

Landbrugs- og fiskeriministeren (Henrik Dam 
Kristensen) har meddelt mig, at han ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om plante- 
skadegørere. (Ændret definition af planteskade- 
gørere). 
(Lovforslag nr. L 190). 

Arbejdsministeren (Jytte Andersen) har meddelt 
mig, at hun ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om administrationen af tilskud fra 
Den Europæiske Socialfond. 
(Lovforslag nr. L 191). 

Forslag til lov om ændring af lov om uddannel- 
ses- og erhvervsvejledning. (Ændring af regler- 
ne for sammensætning af Rådet for uddannel- 
ses- og erhvervsvejledning og udvidelse af 
rådets opgaver). 
(Lovforslag nr. L 192). 

Medlemmer af Folketinget Martin Glerup (S), 
Lotte Henriksen (S), Hanne Severinsen (V), 
Niels J. Langkilde (KF), Agnete Laustsen (KF), 
Steen Gade (SF), Elsebeth Gerner Nielsen (RV), 
Jørgen Estrup (RV), Aage Brusgaard (FP), Bent 
Hindrup Andersen (EL), Sonja Albrink (CD) og 
Pia Kjærsgaard (DF) har meddelt mig, at de 
ønsker at stille følgende forespørgsel til miljø- 
og energiministeren og ministeren for udvik- 
lingsbistand: 

»Hvilke planer har regeringen for Danmarks 
fremtidige bilaterale miljøbistand til udviklings- 
landene?« 
(Forespørgsel nr. F 37). 

Medlemmer af Folketinget Villy Søvndal (SF), 
Margrete Auken (SF), Steen Gade (SF) og Gert 
Petersen (SF) har meddelt mig, at de ønsker at 
stille følgende forespørgsel til ministeren for 
udviklingsbistand og socialministeren: 

»Hvilke initiativer har regeringen taget, og hvil- 
ke initiativer påtænker regeringen at tage for 
nationalt og internationalt at følge op på anbefa- 
lingerne og beslutningerne fra det sociale top- 
møde?« 
(Forespørgsel nr. F 38). ' 

Skatteministeren (Carsten Koch) har meddelt 
mig, at han ønsker i henhold til forretningsorde- 
nens § 19, stk. 4, at give Folketinget en skriftlig: 

Redegørelse om de i 1994 godkendte medarbej- 
deraktieordninger efter ligningslovens § 7 A, 
stk. 2. 
(Redegørelse nr. R 10). 

Eksemplarer vil blive omdelt, og redegørelsen 
vil blive optaget i Folketingstidende. 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Justitsministeren (Bjørn Westh): 
Herved tillader jeg mig for det høje Ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af dyreværnsloven. 
(Forbud mod udstilling af halekuperede hunde 
m.v.). 
(Lovforslag nr. L 185). 

Formålet med lovforslaget er at supplere allere- 
de gældende forbud mod brug af visse hunde- 
halsbånd og halekupering af hunde. 

Lovforslaget skal bl.a. forbyde salg af gen- 
stande, hvis brug er forbudt i medfør af Justits- 
ministeriets bekendtgørelser udstedt med hjem- 
mel i dyreværnslovens § 11, hvorefter justitsmi- 
nisteren kan fastsætte regler om behandling af 
hunde og katte. 

I øjeblikket er der udstedt én bekendtgørelse i 
medfør af § 11. Denne bekendtgørelse forbyder 
brug af visse hundehalsbånd. Salg af disse hals- 
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bånd vil være en overtrædelse af markedsfø- 
ringsloven, men efter at Forbrugerombudsman- 
den har haft adskillige sager vedrørende salg af 
el-halsbånd til hunde, er Justitsministeriet ble- 
vet anmodet om, at salg af disse halsbånd forby- 
des via dyreværnsloven. 

Lovforslaget indeholder endvidere et forbud 
mod udstilling af halekuperede hunde. Ifølge 
dyreværnsloven er det forbudt at halekupere 
hunde, medmindre det er veterinært begrundet, 
og medmindre der er tale om fem hunderacer, 
som er særligt undtaget i bekendtgørelse nr. 627 
af 29. august 1991. Man ser imidlertid fortsat 
hunde på hundeudstillinger, som er halekupe- 
rede i strid med reglerne i dyreværnsloven, og 
det vil sikre reglens effektivitet, såfremt der tilli- 
ge indføres et forbud mod udstilling af disse 
hunde. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og de 
dertil knyttede bemærkninger, skal jeg anbefale 
forslaget til Tingets velvillige behandling. 

Kulturministeren Gytte Hilden): 
Jeg skal hermed tillade mig for det høje Ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af ophavsretsloven. 
(Ophævelse af revisionsbestemmelse). 
(Lovforslag nr. L 186). 

Lovforslaget drejer sig om ophævelse af en revi- 
sionsfrist, som er knyttet til den ophavsretlige 
vederlagsordning for uindspillede bånd, som 
blev gennemført ved lov af 14. maj 1992 med 
virkning fra den 1. januar 1993. 

Vederlagsordningen går ud på, at importører 
og producenter af uindspillede bånd betaler et 
vederlag, som i dagens priser eksempelvis 
andrager 4,28 kr. for et 90 minutters audiobånd 
og 15,82 kr. for et 240 minutters videobånd. 
Vederlaget udbetales til rettighedshaverne som 
en slags kompensation for den omfattende, men 
i øvrigt lovlige privatkopiering, som finder sted 
i en stadig bedre teknisk kvalitet. 

Vederlagsordningen administreres af fore- 
ningen Copy-Dan, Båndkopi, som ved udgan- 
gen af 1994 havde opkrævet i alt ca. 55 mio. kr. 

To tredjedele af vederlaget fordeles til de 
enkelte rettighedshavere, således at fordelingen 
i videst muligt omfang sker i overensstemmelse 
med den kopiering, der finder sted. En tredjedel 
skal anvendes til kollektive formål, dvs. formål, 
der er fælles for ophavsmændene m.fl. inden for 
de grupper, som repræsenteres af organisatio- 
nen. 

Der er i bemærkningerne til lovforslaget og i 
bilag hertil givet nærmere oplysninger om eta- 
bleringen af det administrative fordelingssy- 
stem og om midlernes fordeling. Det er vigtigt 
særligt at hæfte sig ved, at rettighedshaverne 
med deres indgående kendskab til de kunstne- 
riske udviklingsbehov ved anvendelsen af den 
tredjedel, som efter loven skal anvendes til kol- 
lektive formål, har formået at støtte en bred vifte 
af interessante projekter inden for alle kunstne- 
riske genrer, som næppe ville være blevet gen- 
nemført uden bidrag fra blankbåndsmidlerne. 

Sammenfattende kan det siges, at blank- 
båndsordningen efter visse etableringsvanske- 
ligheder og komplikationer i forhold til udlan- 
det må siges at fungere tilfredsstillende, og at 
revisionsfristen i ophavsretsloven derfor kan 
ophæves. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
lovforslaget til Folketingets velvillige behand- 
ling. 

Skatteministeren (Carsten Koch): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om ophævelse 
af dobbeltbeskatning i forbindelse med regule- 
ring af forbundne foretagenders overskud 
(EU-voldgiftskonventionen). (Udvidelse med 
Finland, Sverige og Østrig). 
(Lovforslag nr. L 187). 

Lovforslaget går alene ud på at udvide loven 
om EU's voldgiftskonvention, således at den 
også omfatter de ny medlemsstater Finland, 
Sverige og Østrig. 

Jeg skal herefter anbefale forslaget til Folke- 
tingets velvillige behandling. 

Skatteministeren (Carsten Koch): 
Jeg skal hermed tillade mig for det høje Ting at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af forskellige skatte- 
love. (Fratrædelsesgodtgørelser, udlodning til 
ægtefælle, overførsel fra midlertidige konti samt 
invalideforsikringer). 
(Lovforslag nr. L 188). 

Lovforslaget indeholder 5 elementer. 
1. Efter de gældende regler i pensionsbeskat- 

ningslovens § 19 kan en arbejdsgiver, uden at 
lønmodtageren beskattes, indbetale bidrag til 
lønmodtagerens pensionsordning med løbende 


